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Dagsorden til skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 26. april, 2022 

 

Tidspunkt: kl. 18:30 – 21.00 (150  min) 

Mødeleder: Gitte Borch Andersen 

Referent: Marlene Motzkus Andersen 

 
Forældrerepræsentanter: Gitte Borch, Pia Kristine Lüders Røge, Henrik Broholm 
Jakobsen, Dan Lohmann, Jannie Andersen 
 
Suppleanter: Mariah L. Z. Panduro  
 
Elevrådsrepræsentanter: Andreas Kronborg, Aisa Elezaj 
 
Medarbejderrepræsentanter: Jan Kempf, Ole Stig Toftegaard 
 
Ledelsesrepræsentanter: Tina Nygaard, Marlene Motzkus Andersen  
 
 
Afbud:  Jesper Hauge Jensen, Julie Ostenfeldt Thinesen, Martin Staffe 
 

 

Dagsorden  

 

Oplysning 

Beslutning 

Drøftelse 

Tid
 i m

in
. 

 

Referat 

 

 

Opfølgning 

 

1. Godkendelse af dagsorden  B 0 Godkendt  

2. Nyt fra Elevråd  
 
Herunder orientering af status på 
kontantløs betaling og prisstigninger 
i boden 
 

O/D 20 Elevrådet har haft på dagsorden, hvordan man 

på skolen kan arbejde med støj. Hvor kommer 

støj fra og hvordan kan man mindske støjen?  

Elevrådet ønsker at udpege en ’støjgruppe’ der 

som arbejdsgruppe kan arbejde med at finde 

ud af hvad støjen handler om.  

Elevrådet ved at det er udpeget som et 

problemfelt i elevernes trivselsundersøgelse og 

ønsker derfor at arbejde i dybden med dette 

område. 

 

Elevrådet arbejder med årsberetningen, denne 

skal være klar til en samling den 17. maj kl. 

14.00. 

 

Skolen regner med at den kontaktløse betaling 

kan starte den 1. juni, der vil fortsat være 

mulighed for at benytte kontanter. Information 

sendes rettidigt ud til forældrene, skolen 

husker at sende til de kommende 0. årgangs 

forældre. Samtidig med dette varsles 

prisstigninger i Boden, dette følger de generelle 

prisstigninger på madvarer, Bestyrelsen har 

drøftet at prisstigninger skal ske pr. 1. august. 
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3.  Skolerejsefinansiering 

I år er første gang i nyere tid, at vi 

igen kan afvikle skolerejse; dette ud 

fra et politisk ønske og økonomisk 

bevilling. Pt. har vi 8. årg. afsted på 

tur til Berlin. Bestyrelsen ønsker 

overblik over og drøftelse af 

finansiering og sammenhæng.  

D 20 Skolen ansøger midler i en kommunal pulje for 

tilskud til at elever skal sendes på lejrskole med 

overnatninger, dette er besluttet politisk for 

nogle år siden. Realiteten er at det er en 

underfinansieret politisk beslutning. Skoleleder 

præsenterede et overblik over budgettet for 

den netop afviklede tur hvor 8. årgang var i 

Berlin. Forældrerepræsentanterne efterspørger 

et lignende overblik over Vigelsøturen. 

Munkebo Skole sender 5. årgang til Vigelsø i 2 

dage og 8. årgang til Tyskland i 3 dage. Beløbet 

som skolen kan ansøge om, dækker ikke den 

udgift skolen har til lønudgifter i forbindelse 

med lejrskoleovernatninger. Bestyrelsen 

beslutter at udgifterne til kostprisen for 

lejrskole budgetteres i skolens budget. 

8. årgangselever og forældre har lavet et stort 

benarbejde for at tjene penge til klassekassen, 

for at eleverne på lejrturen kan have nogle 

fælles oplevelser. På kommende skolefest må 

7. årgang lave aktiviteter der giver indtjening til 

den kommende tur. 

Forældrebestyrelsen er optagede af hvordan 

klasserne kan samle sig omkring, at årgangen 

samler midler sammen for at alle bidrager til 

fællesskabet. 

Punktet 

drøftes på 

næste møde 

for at være 

tydelig i 

udmeldingen 

til 

klasseambass

adørerne 

omkring 

indtjeningsm

uligheder og 

årgangssamar

bejde 

omkring 

dette. 

4.  Onlineundervisning  

Der er i kommende skoleår fra 

regeringsside givet frihedsgrader til, 

at skoler må omlægge op til 20 % af 

undervisningen til 

’onlineundervisning’.  

 

Drøftelse af: 

Hvorfor? Hvad får eleven ud af det? 

Hvilken forskel gør det for læreren? 

Forskel for skolen? Hvordan i 

praksis?  

D 20 Skolen har fået muligheden for at omlægge en 

dag om ugen til onlineundervisning. Der må 

ikke være en besparelse planlagt med dette. 

Det er et elevønske fra ungemiljøet, at der 

kunne være mulighed for en månedlig 

hjemmearbejdsdag, hvor eleverne kunne 

arbejde mere i dybden med nogle opgaver eller 

projekter i mere rolige omgivelser hjemme. 

Eleverne vil have mulighed for at være online 

med en lærer. 

Bestyrelsen hælder til at skolen skal lave nogle 

prøvehandlinger på dette for at evaluere 

midtvejs i skoleåret. Skolen skal beskrive nogle 

kriterier for dette for at lave den korrekte 

dataopfølgning for Bestyrelsen. 

Til beslutning 

på næste 

skolebestyrel

sesmøde. 

 

Hvad ønsker 

vi at gå med 

på Munkebo 

Skole? 

5. Co-teaching  
Med beslutningen om omlægning af 
skoledagens længde ønskes 
drøftelse af: 
 
- Hvad får "vi" for at nedsætte 

D 45 Skolelederen gav et oplæg om co-teaching, 

hvad er det og hvad er det ikke. Skolen 

reducerer i kommende skoleår skoledagens 

længde mod at lærerressourcen bruges aktivt 

for at styrke elevernes læring og trivsel. Der er 

forskellige organiseringsformer forbundet med 
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skoledagens længde?   Hvad er 
status på den aktuelle plan og 
planlægning? Hvad er målsætningen 
for Co-teaching.? Flere "røde" børn 
løftes? Større trivsel blandt børn og 
ansatte? Et fagligt løft der kan måles 
hos den enkelte elev (nationale 
test)? Eller? 

co-teaching og det at være to medarbejdere i 

klasserummet. 

Ved skoleårets start skal punktet på dagsorden 

hvor skolen præsenterer kriterierne og 

målsætning for bestyrelsen for at planlægge en 

evaluering af den reducerede skoledag hvor 

ressourcerne bruges til dobbeltbemanding og 

co-teaching. 

6.  Visitation 
Når der sker flyt af barn/børn fra 
Munkebo Skole til Mesinge, kunne vi 
beholde barnet i stedet for og få 
tilført ekstra ressourcer? 
Hybridklassen - Ekstra ressourcer? 
 

D 15 Munkebo Skole har fået tildelt ressourcer til 

drift af fire specialklasser i kommende skoleår. 

 

7. Skolebestyrelsens aktivitet til 

skolefesten d. 17. maj.  

D/B 10 Bestyrelsen deltager ikke med aktivitet til 

skolefesten. 

 

8.  Praksisaftaler vedr. 

skolebestyrelsesvalg, når valglisten 

er kendt d. 11. maj. Afklaring af, om 

der er freds- eller kampvalg.  

B 10 Skoleleder og bestyrelsesformand er i kontakt 

omkring de næste handlinger. 

 

 Orienteringspunkter 
 

• Orientering om besparelser 
på skoleområdet 

• Advisering af 
ansættelsesudvalg om 
kommende 
ansættelsesproces. 

O 10 De varslede besparelser er ikke så omfattende 

som først udmeldt. 

Gitte og Jesper er ansættelsesudvalget, 

ledelsen kontakter dem for deltagelse i 

ansættelsesprocessen. 

 

 Eventuelt 

•   

    

 Punkter til næste bestyrelsesmøde 
d. 7. juni, 2022 

• Fælles fødselsdagsfejring. 
Opfølgning på afvikling af 
fælles fødselsdage i 
indeværende skoleår. 
Hvilke ønsker ligger der for 
struktureret 
fødselsdagsfejring i 
Børnemiljø, Juniormiljø, 
Ungemiljø? og drøftelse og 
beslutning om praksis i 
kommende skoleår.  

• Beslutning om skolens 
praksis for anvendelse af 
onlineundervisning i 
kommende skoleår  

• Tilbagemelding fra 
dialogmøde med BUU om 
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revision af ’Børne- og 
Ungepolitik’ 

  
 


